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Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande  

Plats och tid: Östra skolans aula, Jokkmokk, kl. 13:00-15:55 

Beslutande ledamöter  Sven Holmqvist (S), ordförande 
och tjänstgörande  Moa Blom (FJK), 1:e vice ordförande 
 Per-Jonas Parffa (MP), 2:e vice ordförande 
ersättare:   
                                             Catharina Thuresdotter (S) 
                                             Marina Eriksson (S) 
                                             Jan Sjöberg (S) 
                                             Eva Näslund (S) 
                                             Ann Enberg (S) 
                                             Roland Boman (FJK), deltar §§                 
                                             86-102  
                                             Tommy Isaksson Rensfeldt (FJK)                                   
                                             Kajsa Boman (FJK), deltar §§  
                                             86-102 

Henrik Blind (MP) deltar §§ 
86-103 

                                             Helen Swartling (MP), deltar 
                                             §§ 86-103       
                                             Cecilia Lundin (MP) 

Birgit Meier Thunborg (M) 
         Asbjörn Thunborg (M) 
         Ronny Danielsson (M) 
         Thor-Erling Andreassen (SD)  

 Viktor Segerström (V) 
         Malin Lantto (V) 
         Karin Vannar (SV) 
         Lars-Ivan Tuolja (SV) 
 

 
Övriga närvarande:   Marcus Sjaggo, kommunsekreterare 

 Axel Landström, ekonomichef, §§ 93-94 
Erik Fagerström, chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen, § 
94 

 Helen Isaksson Spik, skolchef, § 94 
 

 
Tid och plats för  
justering:   Protokollet justeras digitalt senast måndagen 18 december 2023 
 
Paragrafer:  86 - 104 

Underskrifter: Sekreterare…………………………………………………………………………………… 
    Marcus Sjaggo 
 
  Ordförande…………………………………………………………………………………… 
    Sven Holmqvist (S) 
 
  Justerande…………………………………………………………………………………….
                      Cecilia Lundin (MP)            Ann Enberg (S) 
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__________________________________________________________________________________ 

ANSLAG / BEVIS 

Organ:  Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum: 2023-12-11 

Datum för anslags   Datum för anslags 
uppsättande:  2023-12-19  nedtagande:  2024-01-10 
 
Förvaringsplats för  
protokollet:   Kommunhuset, Jokkmokk, och digitalt hos kommunstyrelsen  
 
Underskrift: 
 …………………………………………………………………………………………………………… 
  Marcus Sjaggo 
__________________________________________________________________________________ 
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Innehållsförteckning.  

 Ärenden markerade med * hölls överläggningarna bakom stängda dörrar 
 

§ 86 
Val av justerare 
 
§ 87 
Godkännande av föredragningslistan  

 
§ 88  Dnr 2023:1170 
Medborgarförslag – Att Jokkmokks kommun ska bli vänort till en ukrainsk 
kommun 
 
§ 89  Dnr 2023:1093 
Interpellation- Stiftelsen Midnattssolens Trädgård 
 
§ 90  Dnr 2023:1084 
Interpellationssvar – Gällande motion i ärendet Jokkmokks marknad som 
immateriellt kulturarv 
 
§ 91  Dnr 2023:1083 
Interpellationssvar – Socialnämndens ekonomiska underskott 2023 

 
§ 92  Dnr 2022:403  
Motionssvar- Alternativ lösning till värn/nedläggning av Porjus och 
Vuollerims räddningsstyrkor 
 
§ 93  Dnr 2023:413 
Budgetramar för 2024 
 
§ 94  Dnr 2023:997 
Investeringsbudgeten för år 2024 
 

  § 95  Dnr 2023:413 
Revisorernas budget för 2024 
 

  § 96  Dnr 2023:1155 
Renhållningstaxa för Jokkmokks kommun för 2024 
 
§ 97  Dnr 2023:1148  

  VA-taxa för Jokkmokks kommun för 2024 
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§ 98  Dnr 2023:933  
  Taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningens område 
 

§ 99  Dnr 2023:531  
Vision 2040- Jokkmokks kommun visionsdokument  
 
§ 100  Dnr 2023:1154 
Sammanträdesdagar för kommunfullmäktige för 2024 
 
§ 101  Dnr 2023:476 
Redovisning av motioner och medborgarförslag under beredning 

 
 § 102   
 Avsägelser/valärenden 
 
 § 103 
 Anmälningsärenden 
 
 § 104 
 Skrivelse gällande den skyddade skogsarealen i Jokkmokks kommun 
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§ 86 

Val av justerare 
 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att till justerare utse Cecilia Lundin (MP) och Ann Enberg (S). 

  ____________  
 
Ärendet 
 
Justering av protokollet från dagens sammanträde äger rum digitalt senast 
måndagen den 18 december 2023. 
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 § 87 
 

Godkännande av föredragningslistan  
 
                           Kommunfullmäktige beslutar 
  
 att godkänna utsänd föredragningslista med föreslagen ändring. 
 ___________ 
 
 Överläggningar i kommunfullmäktige 

 
Thor-Erling Andreassen (SD) föreslår följande tillägg till utsänd 
föredragningslista: 
 
- Skrivelse gällande den skyddade skogsarealen i Jokkmokks kommun (§ 
104). 
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 § 88  Dnr 2023:1170 

Medborgarförslag – Att Jokkmokks kommun ska bli vänort till 
en ukrainsk kommun 

 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att remittera medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning, samt 
 
att uppdra till kommunstyrelsen att besvara det. 

 ____________ 
 
Ärendet 

 
Ett medborgarförslag har inkommit från Silva Herrmann. 
 
Förslagsställaren föreslår att kommunen via initiativet Cities4Cities 
undersöker möjligheten att bli vänort till en ukrainsk kommun och 
proaktivt tar kontakt med möjliga vänorter i Ukraina för att sluta ett 
vänortsavtal snarast. Jag föreslår också att kommunen utser en ansvarig 
person inom kommunförvaltningen som har mandat att fylla 
vänortsförbindelsen med liv. Föreningar och allmänheten i Jokkmokk ska 
informeras om processen för att hitta en vänort och får hjälp och stöd för 
att bli delaktiga i utbyte med vänorten. 

 
Ärendets beredning 
 
Medborgarförslag från Silva Herrmann inkommen 2023-11-13. 

 
 Överläggningar i kommunfullmäktige 
 

På förslag av ordföranden beslutar kommunfullmäktige att remittera 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och uppdra till 
kommunstyrelsen att besvara det. 
 
 
 
 
 

 
 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
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§ 89 Dnr 2023:1093 
   

Interpellation- Stiftelsen Midnattssolens Trädgård 
 

Kommunfullmäktige beslutar 
 

att lägga interpellationen och svaret till handlingarna. 
 ____________ 
 

Ärendet 
 
  En interpellation har inkommit från Ann Enberg (S). 
 

Interpellationen är ställd till kommunalråden Henrik Blind (MP) och Roland 
Boman (FJK). 
 
2022 bildades stiftelsen för Midnattssolens trädgård för att finansiera, 
driva och utveckla trädgården i Jokkmokk.  
 
Sedan april 2022 då kommunstyrelsen beslutade att ge kommunchefen i 
uppdrag att skyndsamt ta fram ett markavtal tillsammans med den 
organisation som ska uppföra, driva och utveckla verksamheten. 
Under lång tid har stiftelsen styrelse försök att få ett avtal med kommunen 
om markupplåtelse i enlighet med beslut i kommunstyrelsen2022-04-04, § 
44. 
 
Stiftelsen har flera intressenter för den framtida verksamheten såsom bl. a 
Göteborg Botaniska Trädgård som är intresserade att medverka för att 
skapa en ackrediterad botanisk trädgård med arktisk forskningsstation.  
 
Inget arbete med att hitta finansiärer kommer att vara framgångsrikt utan 
att man har ett avtal med kommunen om förfogande av marken.  
 
Ordförandemöte med regionråd Anders Öberg, stiftelsens ordförande 
Björn O Nilsson och kommunalråd Roland Boman har genomförts för att 
hitta en lösning på avtalsfrågan angående markupplåtelse för 
Midnattssolens trädgård, ett möte i juni och ett möte i september det var 
även planerat för ett möte i oktober men det har kommunalråd Roland 
Boman inte återkopplat till övriga och när kontakt försöker tas med Boman 
så svarar han varken på e-post eller samtal. 
 
Stiftelsen skickade 25 oktober 2023 en hemställan till Jokkmokks kommun 
rörande ett nytt förslag till arrendeavtal mellan kommunen och stiftelsen  
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§ 89- fortsättning 
 
och fortfarande har inte någon återkoppling skett (idag 30 november 
2023). 
 
Mina frågor är: 

- När det gäller möten ser jag det som att Jokkmokks kommun inte 
längre har någon vilja att försöka hitta en lösning på ärendet, är det 
så? 

 
- Att inte svara på e-post och samtal är väl ett brott mot 

kommunallagen, är det så? 
 

- När kommer kommunen att svara på Stiftelsens nya förslag på 
arrendeavtal? 

 
- När planeras att träffa stiftelsen ledning för att skriva under ett 

markavtal? 
 

- Är det kommunledningens avsikt att fördröja ärendet så att det blir 
omöjligt att få till stånd en Midnattssolens Trädgård? 

 
Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) har besvarat 
interpellationen. 

 
Ann Enberg ställer ett antal frågor kopplat till Midnattssolens Trädgård 
(MST). Kommunstyrelse är under flera år ställt sig positiv till MST. Bla så har 
man vid tillfälle föreslaget långa upplåtelsetider-25 år- med möjlighet till 
förlängning.  

 
I september 2022 så antog kommunstyrelsen ett upplåtelseavtal med 
möjlighet att förvärva området för MST. Samma avtal har vid två tillfällen, 
maj och september 2023, har antagits av den nya kommunstyrelsen. Här 
har också de ändringsförslag som MST har redovisats. 
 
Nu ligger det förslag för markupplåtelse som KS fastställt vid tre till fällen 
och väntar på underskrift från MST. Avtalet möjliggör för MST att gå vidare 
med insamlingen av de 250 miljoner kronor som sägs vara målsättningen 
för att finansiera MST. 
 
Så Jokkmokks kommun har uppfyllt sin del vad gäller förslag till markavtal i 
en vanlig demokratisk process. Nu förväntar kommunstyrelsen att MST 
undertecknar avtalet för att gå vidare i arbetet. 
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 § 89- fortsättning 
 

Ärendets beredning 
 
Interpellationssvar från kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) 
daterad 2023-12-10. 
Interpellation från Ann Enberg (S) inkommen 2023-11-30. 

 
Överläggningar i kommunfullmäktige 

 
Ann Enberg (S) ställer sin interpellation. 

Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) besvarar 
interpellationen. 

 I debatten i övrigt yttrar sig Viktor Segerström (V), Thor-Erling Andreassen 
(SD), Asbjörn Thunborg (M), Catharina Thuresdotter (S) och Henrik Blind 
(MP) 
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 § 90 Dnr 2023:1084 
   

Interpellationssvar – Gällande motion i ärendet Jokkmokks 
marknad som immateriellt kulturarv 
 
Kommunfullmäktige beslutar 

 
 att lägga interpellationen och svaret till handlingarna. 
 ____________ 
 

Ärendet 
 
  En interpellation har inkommit från Thor-Erling Andreassen (SD). 
 

Interpellationen är ställd till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Undertecknad önskar svar på den motion som lämnades in av 
Sverigedemokraterna i ärendet Jokkmokks marknad som immateriellt 
kulturarv. 
 
Vad är statusen på den motionen och när kan vi förväntas svar på 
motionen av kommunledningen? Vi anser att arbetet med en ansökan bör 
ges en hög prioritet, med som vi antydde i motionen, målet bör vara att 
kunna få denna utmärkelse på plats till Jokkmokks vintermarknad 2025. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) har besvarat 
interpellationen. 
 
Sverigedemokraterna har i en motion i våras föreslagit att vi ska arbeta för 
att göra Vintermarknaden till ett immateriellt kulturarv och efterlyser nu 
ett svar på motionen. 
 
Just nu bereds motionen av tillväxtfunktionen.  Man utreder vad ett 
immateriellt kulturarv är i vårt fall. Vad det innebär, hur man ansöker, vilka 
kostnader som kan uppstå. Vad det innebär av förpliktelser. Kan 
förändringar av vintermarknaden ske om vi har en sådan status eller 
begränsas handlingsfriheten. 
 
Eftersom motionssvaret just nu bereds så föreslår jag att fullmäktige får 
svar till februarifullmäktige 2024 då utredningen ska vara klar. 
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 § 90- fortsättning 
 

Ärendets beredning 
 
Interpellationssvar från kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) 
daterad 2023-12-06. 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-10-30, § 66. 
Interpellation från Thor-Erling Andreassen (SD) inkommen 2023-10-23. 

 
Överläggningar i kommunfullmäktige 

 
Thor-Erling Andreassen (SD) ställer sin interpellation. 

Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) besvarar 
interpellationen.  

I debatten i övrigt yttrar sig Henrik Blind (MP). 
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 § 91 Dnr 2023:1083 
   

Interpellationssvar – Socialnämndens ekonomiska underskott 
2023 
 
Kommunfullmäktige beslutar 

 
 att lägga interpellationen och svaret till handlingarna. 
 ____________ 
 

Ärendet 
 
  En interpellation har inkommit från Thor-Erling Andreassen (SD). 
 

Interpellationen är ställd till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Undertecknad har tagit del av den ekonomiska rapport som framfördes vid 
kommunstyrelsens möte den 16 oktober. 
 
Frågan som jag önskar få svar på är följande. 
 
Mot bakgrund av det stora underskott som socialnämnden uppvisar för 
2023 med minus 21,3 miljoner kr enligt prognos (minus 17,3 miljoner kr 
jämfört med 2022). 
 
Vad har kommunledningen för planer inför kommande budgetår för att 
komma i balans i denna verksamhet. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) har besvarat 
interpellationen. 
 
Jag tycker att det är rimliga frågor som Andreassen ställer. 
 
Just nu så undersöker vi hur mycket bemanningspersonal som har använts 
inom soc. olika verksamheter och vilka kostnader det medfört jämfört med 
tidigare år. Och även vilka behov av inhyrd personal vi har idag och hur det 
kommer att se ut till sommaren. 
 
Det vi kan behöva se över tillsammans budgetberedning, socialnämnden 
och fackliga organisationer kan också var hur vi organiserar verksamheten 
utifrån de befattningar som finns. Undersköterskor, vårdbiträden, 
servicemedarbetare, sjuksköterskor m.fl. 
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§ 91- fortsättning 
 
Även möjligheten till validering, alltså att läsa för att ex. bli undersköterska 
hos våra anställda måste underlättas. 
 
Pooltjänster/överanställning liksom intro/handledning av nyanställda bör 
kunna utvecklas. 
 
Det här ligger inom socialnämndens område och åligger dom att hantera. 
Men det fordrar ett samarbete med budgetberedning och fackliga 
organisationerna för att bromsa upp underskottet och få en budget som 
håller sig inom de fastställda ramarna. 

 
Ärendets beredning 
 
Interpellationssvar från kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) 
daterad 2023-12-06. 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-10-30, § 67. 
Interpellation från Thor-Erling Andreassen (SD) inkommen 2023-10-23. 

 
Överläggningar i kommunfullmäktige 
 
Thor-Erling Andreassen (SD) ställer sin interpellation. 

Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) besvarar 
interpellationen. 

I debatten i övrigt yttrar sig Henrik Blind (MP), Catharina Thuresdotter (S) 
och Viktor Segerström (V). 
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 § 92  Dnr 2022:403 

Motionssvar- Alternativ Lösning till värn/nedläggning av Porjus 
och Vuollerims räddningsstyrkor 

 
 Kommunfullmäktige beslutar 
 

att avslå motionen då kommunfullmäktige 2020-12-12, § 86, antog det nya 
handlingsprogrammet för räddningstjänsten. 

 ____________ 
 

Ärendet 
 

En motion har inkommit från Tord Eklund (SD). 
 
Idag ska bemanningen i Vuollerim bestå av 1+4 (1 styrkeledare och 4 
brandmän) och i Porjus är bemanningen 1+2+X (1 styrkeledare, 2 
brandmän samt fri inryckning ifall fler har möjlighet att åka). 
 
Båda stationerna har en inställelsetid på 5 minuter, dvs på 5 minuter 
oavsett dag eller tid på dygnet så skall fordon med personal börja rulla från 
respektive station. 
  
Värt att nämna också från konsekvensanalysen är att det saknas flertalet 
larm som Porjus varit på. Exempel på detta finns i 2018 års larmstatistik. 
Skogsbrandsommaren som var då gjorde att Porjus under flera dygn var 
både på Mattisudden i Jokkmokk och även upp mot Kvikkjokk. Detta står 
det inget om i sammandraget. 
 
Sedan har även flertalet allvarliga larm exkluderats ur statistiken pga. att de 
inträffat i Gällivare kommun. Detta trots att Porjus i dessa fall ofta varit den 
klart närmsta resursen. 
 
I och med detta blir statistiken tydligt missvisande.  
   
Förslaget jag har i stället för värn hade varit att man räknat Porjus och 
Vuollerim som en station som då tillsammans hade blivit en 1+4 styrka. 
  
Vecka 1:   1+2 i Vuollerim och 0+2 i Porjus 
Vecka 2:   1+2 i Porjus och 0+2 i Vuollerim 
Vecka 3:   1+2 i Vuollerim och 0+2 i Porjus 
Vecka 4:   1+2 i Porjus och 0+2 i Vuollerim 
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§ 92- fortsättning 
 
Den fria inryckningen skulle behållas i både Porjus och Vuollerim.  
Tanken med detta förslag är då att man garanterat har personal som är 
dragbara på larm och kan göra en första insats på respektive hemort. Dessa 
skulle även kunna förenas i Jokkmokk eller direkt på skadeplats för att bli 
en komplett styrka. Då finns möjligheten att täcka upp vid behov när 
huvudstationen i Jokkmokk är upptagna på andra larm eller vid behov av 
förstärkning. 
  
På grund av att man är kort om folk på båda stationerna så tvingas 
personalen täcka upp väldigt mycket på vakanta beredskapsrader, vilket 
också genererar en ökad kostnad på 30 % (se RIB-avtalet) i lönepåslag för 
dem som tar extra beredskap/vakt efter att man har fullföljt sin egen 
vecka. Detta hade blivit ett avsevärt mindre problem då färre rader 
behöver bemannas vilket också hade minskat kostnaderna för kommunen 
  
I och med att ett befäl försvinner med detta förslag sparas befälstillägget 
på cirka 100.000 - 120.000 kr. När sedan befälen som finns idag på 
stationerna tar pension/slutar så ersätts inte dessa. I stället går man över 
till en arbetsledarroll. Detta skulle generera en ytterligare besparing på 
cirka 100.000 - 120.000 kronor per år. 
  
Detta förslag hade totalt genererat en besparing på cirka 2 miljoner ifall 
man också plockat bort den ytterligare brandman som föreslagits gå in på 
beredskap i Jokkmokk. (Räknat som i exemplet där en brandman kostar 
450.000 kronor per år). 
 
Därför anser vi i Sverigedemokraterna i Jokkmokk att fullmäktige ska 
besluta: 
 
Att tidigare framlagda förslag inte ska gälla till beslut. 
 
Att vårt förslag som tagits fram i samarbete med gällande räddningskårer 
ska vinna gehör vid beslut. 
 
Att ärendet återremitteras för utredning och senare beslut. 
 
Samhällsbyggarchef Patrik Sundberg föreslår att kommunfullmäktige avslår 
motionen då kommunfullmäktige 202-12-12, § 86, antog det nya 
handlingsprogrammet för räddningstjänsten. 
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  § 92- fortsättning 
 

Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 174. 
Tjänsteskrivelse från samhällsbyggarchef Patrik Sundberg daterad 2023-09-
29. 
Kommunfullmäktiges beslut 2022-04-25, § 18. 
Motion från Tord Eklund (SD) inkommen 2022-03-23. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Förslagsställaren 
Kommunsekreterare Marcus Sjaggo 
Akten 
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 § 93 Dnr 2023:413   

Budgetramar för 2024  
  
 Kommunfullmäktige beslutar 
 

att kultur- och fritidsnämnden får ytterligare 200 000 kr i riktade medel till 
elstöd under 2024-2025 som föreningar kan ansöka om ökade elkostnader 
inom avsatta medel. Medlen avsätts i avvaktan av 
föreningsstödsutredningen, samt 

 
att i övrigt revidera budgetramarna för 2024 enligt följande: 
 
Kommunstyrelsen   105 496                                                   
Barn- och utbildningsnämnden    91 018                                      
Socialnämnden   146 020                                                      
Samhällsbyggarnämnden      15 564                                      
Kultur- och fritidsnämnden    15 041                                   

  
Summa                                   373 139  
 
Årets budgeterade resultat          3 891         

 ___________ 
 

Ärendet 
 

Budgetberedningen arbetar med planering av förslag till driftsbudget för år 
2024 och en budgetprognos för åren 2025 och 2026. 
 
Generationsprincipen ska råda vilket innebär att det årliga resultatet ska 
vara positivt och bör uppgå till minst 1,0 procent av skatter och bidrag 
varje enskilt år. Att under enstaka år göra avvikelser från denna 
budgeterade resultatnivå är acceptabelt utan att det långsiktiga målet 
bryts under förutsättning av att det redovisade snittresultatet under den 
senaste femårsperioden inte understiger 1,0 procent av snittet för skatter 
och bidrag under samma period. 
 
Nettokostnadsavvikelsen för respektive verksamhet skall minska årligen för 
att uppnå balans i ambitions och effektivitetsnivå: - Förskola - Fritidshem -  

 
Grundskola - Gymnasieskola - Individ och familjeomsorg – Äldreomsorg. 
Nämnderna bör på nämndnivå följa upp och analysera ev. avvikelser för 
sina specifika verksamheter, t ex kostnad per elev, kostnad per brukare etc. 
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§ 93- fortsättning 
 
Avvikelsen i den kommunala driftbudgeten ska vara 0 eller positiv. 
 
Soliditeten ska ha en över den senaste femårsperioden ha en positiv trend. 
Låneskulden ska amorteras årligen enligt plan till dess att skulden är  
slutamorterad Investeringsnivån ska ligga på högst samma nivå som 
kostnaden för de årliga avskrivningarna. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-06-12, § 49, att anta förslaget till 
budgetramar för 2024 och budgeten i övrigt: 
 
Budgetramar för 2024: 
 
Kommunstyrelsen   108 650                                                   
Barn- och utbildningsnämnden    88 437                                      
Socialnämnden   144 803                                                      
Samhällsbyggarnämnden      15 390                                      
Kultur- och fritidsnämnden    11 013                                   

  
Summa                                 368 293  
 
Årets budgeterade resultat     3 868        

 
Ett behov att revidera budgetramarna har uppstått. 
 
Budgetramar för 2024: 
 
Kommunstyrelsen   105 496                                                   
Barn- och utbildningsnämnden    91 018                                      
Socialnämnden   146 020                                                      
Samhällsbyggarnämnden      15 564                                      
Kultur- och fritidsnämnden    15 041                                   

  
Summa                                   373 139  
 
Årets budgeterade resultat          3 891        

 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutade 2023-11-13, § 137, 
att uppdra till ekonomichefen att till kommunstyrelsen utreda möjligheterna  
att införa ett tillfälligt el-stöd till föreningar som har ett kommunalt 
föreningsstöd, de som innehar egna fastigheter ska prioriteras. 
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§ 93- fortsättning 
 
Ekonomichef Axel Landström föreslår att kultur- och fritidsnämnden för 
ytterligare 200 000 kr i riktade medel till el-stöd under 2024-2025 som 
föreningar kan ansöka om ökade elkostnader inom avsatta medel. Medlen 
avsätts i avvaktan av föreningsstödsutredningen. 

 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 155. 
Förslag till reviderade budgetramar för 2024. 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-06-12, § 49. 
Kommunstyrelsens beslut 2023-05-29, § 74. 
Förslag till budget och strategisk plan. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
Socialnämnden 
Barn- och utbildningsnämnden 
Samhällsbyggarnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Kommunchef Monica Lundkvist 
Ekonomichef Axel Landström 
Socialchef Björn Wäst 
Skolchef Helen Isaksson Spik 
Samhällsbyggarchef Patrik Sundberg 
Kultur- och fritidschef Isabel Bävermalm Sandling 
Akten 
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 § 94 Dnr 2023:997 
 

Investeringsbudgeten för 2024 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att fastställa investeringsbudgeten enligt förslaget, samt 
 
att låna enligt behov för att säkerställa att investeringarna genomförs. 

 ____________ 
  

Reservationer 
 
Birgit Meier Thunborg (M) anmäler skriftlig reservation mot beslutet. 
 
Ärendet 
 
Verksamheterna har fått inkomma med sina investeringsförslag för 2024. 
 
Kommunstyrelsen 
 
Verksamhetsfastigheter:  38 750 tkr 
 
Affärsfastigheter:       850 tkr 
 
Återvinningscentralen:    1 620 tkr 
 
VA och Ledningar:                       6 565 tkr 
 
Gator och vägar:      500 tkr 

 
Städpool och Matpol:       300 tkr 
 
IT- och e-funktionen:       600 tkr 

 
Barn- och utbildningsnämnden:      370 tkr 

 
Samhällsbyggarnämnden:      760 tkr 
 
Kultur- och fritidsnämnden:     200 tkr 

 
Total summa för investeringar:  53 680 tkr 
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§ 94- fortsättning 
 

Varav bygdemedel:                              2 500 tkr 
 

Varav hyresfinansierat:                          850 tkr 
 
Varav taxefinansierat:                         6 565 tkr 
 
Nettoinvesteringar:                           51 180 tkr 

 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 157. 
Förslag till investeringsbudget. 
 
Överläggningar i kommunfullmäktige 
 
Roland Boman (FJK) yrkar, med instämmande av Henrik Blind (MP) och 
Catharina Thuresdotter (S), på bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 
 
Birgit Meier Thunborg (M) yrkar, med instämmande av Asbjörn Thunborg 
(M), på att kommunfullmäktige beslutar att se över byggplanerna för 
Vuollerims skola med syfte att möjliggöra en storleksmässigt mer anpassad 
variant med tanke på demografin samt minska de ekonomiska följderna för 
Jokkmokks kommun och framförallt minska lånebehovet.  
 
Thor-Erling Andreassen (SD) yrkar på att investeringsramen för 
verksamhetsfastigheter sänks till 20 435 tkr genom att budgeten för 
investeringen i Vuollerims skola sänks med 11 314 tkr. 
 
Röstning 
 
Ordförande prövar om kommunfullmäktige kan enas om de övriga 
investeringarna förutom de för verksamhetsfastigheterna och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att anta de övriga investeringarna. 
 
Ordförande prövar sedan Andreassens (SD) yrkande mot 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Ordförande prövar sedan Meier Thunborgs (M) förslag till extra att-sats 
och finner att kommunfullmäktige beslutat att ej anta den. 

KF protokoll 20231211
(Signerat, SHA-256 DCF725ACDA7F6C65D7994607662F5E18755352E050000228106E7169D933643C)

Sida 22 av 44



                                                                                                                            Sida 23 av 43  
      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
                                                                              Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige                                                       2023-12-11 
_________________________________________________________________ 
 

 
 

Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande  

 § 94- fortsättning 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
Barn- och utbildningsnämnden 
Samhällsbyggarnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Kommunchef Monica Lundkvist 
Ekonomichef Axel Landström 
Skolchef Helen Isaksson Spik 
Samhällsbyggarchef Patrik Sundberg 
Kultur- och fritidschef Isabel Bävermalm Sandling 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström 
IT-chef Bertil Nordqvist 
Akten 
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 § 95 Dnr 2023:413 
 
Revisorernas budget för 2024 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja revisionen 925 000 kr i budget för 2024. 
____________ 
 
Ärendet 
 
Revisorerna har inkommit med sitt budgetförslag för 2024.  
 
Kostnaderna för den kommunala revisonen utgörs i huvudsak av arvoden 
och ersättningar till de förtroendevalda revisorerna, samt ersättning till 
revisorernas sakkunniga biträde, för nuvarande PWC, för dess biträde till 
revisorernas granskning.  
 
Revisorernas begär 950 000 kr i budgetmedel för 2024. 
 
Revisorernas budget bereds av kommunfullmäktiges presidium.  

 
Ärendet beredning 
 
Skrivelse från revisorerna daterad 2023-10-19.  
 
Överläggningar i kommunfullmäktige 
 
Ordförande informerar att presidiet har berett revisorernas budgetförslag 
och föreslår att kommunfullmäktige beslutar att anslå 950 000 kr i budget 
för 2024. 
 
Catharina Thuresdotter (S) föreslår, med instämmande av Viktor 
Segerström (V) och Thor-Erling Andreassen (SD), att revisorerna beviljas en 
budget på 925 000 kr för 2024. 
 
Röstning 
 
Ordförande prövar framlagda förslag mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutat i enlighet med Thuresdotters (S) förslag. 
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§ 95- fortsättning 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Revisorerna 
Personalchef Caroline Johansson 
Akten 
 

KF protokoll 20231211
(Signerat, SHA-256 DCF725ACDA7F6C65D7994607662F5E18755352E050000228106E7169D933643C)

Sida 25 av 44



                                                                                                                            Sida 26 av 43  
      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
                                                                              Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige                                                       2023-12-11 
_________________________________________________________________ 
 

 
 

Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande  

 § 96 Dnr 2023:1155 
 

Renhållningstaxa för Jokkmokks kommun för 2024 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta renhållningstaxan för 2024 enligt förslaget. 

 ____________ 
  

Ärendet 
 

Jokkmokks kommun gatukontoret ansvarar för all insamling, långsiktig 
planering och upphandling av avfallstjänster för hushållsavfall i Jokkmokks 
kommun. All avfallshantering regleras av miljöbalken och 
avfallsförordningen. 
 
Reglerna gäller i hela landet och därmed också inom Jokkmokks kommuns, 
gatukontorets verksamhetsområde. I de lokala föreskrifterna om 
avfallshantering finns gällande bestämmelser om avfallshantering.  
 
Renhållningstaxan och dess konstruktion som den ser ut idag innebär en 
allt för låg täckningsgrad för kommunens kostnader för omhändertagande 
av avfall. Detta gäller främst de större storlekarna av kärl.  
Kommunen inledde därför år 2020 ett arbete med en översyn av 
renhållningstaxan och dess konstruktion. Intentionen med detta arbete är 
att: 

• öka täckningsgraden för kommunens kostnader för att driva 
verksamheten, 

• ordna så att taxorna för olika abonnemang har samma konstruktion 
och därmed är jämförbara 

•  
Inför år 2024 så prognostiseras kostnader i balans med intäkter. 
Under senaste året har KPI stigit. Under samma period har transportindex 
för hushållsavfall och motsvarande index för slam stigit markant samtidigt 
som andra kostnader har minskat. Ett begränsat antal ”fria” besök på ÅVC 
medför också en mer förutsägbar och ekonomi och kostnadskontroll. 
 
Korrigeringen av taxan inför 2024 baseras uteslutande på 
kostnadstäckningsgraden för verksamheten som per 2023-10-23 bedöms 
vara i balans, en fördelning av faktisk kostnad för omhändertagande av  
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§ 96- fortsättning 
 
hushållsavfall per kg, skatter, samt utvecklingen av transportkostnaderna. 
Årets föreslagna korrigering berör bara slamtömning och 
mottagningsavgifter på ÅVC. 
 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström föreslår 
kommunfullmäktige att besluta att anta renhållningstaxa 2024 enligt 
förslag. 

 
 Ärendets beredning 

 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 165. 
Tjänsteskrivelse från chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik 
Fagerström daterad 2023-10-24. 
Förslag till renhållningstaxa för 2024. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Kopia till 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström 
Gatuchef Conny Öhman 
Författningssamlingen 
Akten 
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§ 97 Dnr 2023:1148 

VA-taxa för Jokkmokks kommun för 2024 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta VA-taxan för 2024 enligt förslaget. 

 ____________ 
  

Ärendet 
 

Kommunalt VA finansieras av avgifter (taxor) och inte av kommunalskatt. 
Det är kommunfullmäktige i varje kommun som beslutar om taxans 
utformning och nivåerna. Lagstiftningen säger att avgifterna ska vara 
rättvisa och skäliga, utgå från självkostnadsprincipen och att de får ta 
hänsyn till den nytta som brukaren/kunden har av anslutningen till 
kommunalt VA. 
 
Vattentjänstlagens 34 § anger att VA-avgifternas belopp och hur avgifterna 
ska betalas ska framgå av en taxa och att kommunen får meddela 
föreskrifter om Va-taxan. Det totala avgiftsuttaget får inte överstiga de 
kostnader som är nödvändiga för att ordna och driva Va-anläggningen, och 
fördelningen av avgiftsuttaget ska ske utifrån vad som är skäligt och 
rättvist. 
 
Taxeförslaget för år 2024 bygger på den genomsnittliga nationella trenden, 
VA-bokslut 2022 samt jämförelse med jämförbara kommuner med likvärdig 
utveckling. Genom en fördubbling av reinvesteringar i ledningsnätet så 
erhålls också en ökad kostnadseffektiv upprustning av gator och vägar i de 
fall att ledningen går i en gata. Skicket på våra gator och vägar är också en 
av de punkterna i medborgarenkäten med lägst betyg. Genom detta 
upplägg förväntas en kostnadseffektiv infrastrukturförbättring inom två 
viktiga framtidsfrågor som också är ett av mätetalen i verksamhetsplanen. 
 
I september presenterades KPI, vilket motsvarar den höjning som krävs för 
att bibehålla kostnadstäckning med nuvarande kapitalkostnader och utan 
ökat underhåll. En utgångspunkt i taxearbetet för år 2024 är kommunens 
VA bokslut 2022, vilket visar att verksamheten redovisar ett underskott på 
1,1 mkr. VA-verksamheten får ej gå med vinst över tid även om enstaka år 
kan tillåtas göra så och om det kan kopplas till planerade  
reinvesteringsbehov i VA-planen. Alla positiva resultat ska kunna kopplas 
till ett behov i den långsiktiga planeringen.  
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§ 97- fortsättning 
 
I förslaget för revidering av taxan för år 2024 så bygger 
anslutningsavgifterna på statistik från utförda anslutningar och 
kostnadsökningen kan till stor del kopplas till väntade ökningar för 
genomförande av entreprenader. Entreprenadkostnaderna bygger till stor 
del på maskinindex inklusive diesel.  Jämförelse av kostnadsbild är gjord 
med jämförbara kommuner.  
 
Brukningsavgifterna föreslås att höjas med 6,3 % för en villa och med 5 % 
för NilsHolgerssonshuset. 
 
Det svenska medelvärdet för anslutningsavgifter för typhus A**, var år 
2023 172 368 kr enligt svenskt vatten. 
 
Motsvarande taxa inom Jokkmokks kommuns verksamhetsområden enligt 
föreslagen taxa för 2024 för vatten och avlopp är 160 675 kr. (notera att 
typhus A** räknas med en tomtarea på 800 m2).  
 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström föreslår 
kommunfullmäktige att besluta att anta VA-taxa  2024 enligt förslag. 

 
 Ärendets beredning 

 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 166. 
Tjänsteskrivelse från Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik 
Fagerström daterad 2023-10-17. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström 
Gatuchef Conny Öhman 
Författningssamlingen 
Akten 
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§ 98 Dnr 2023:933 

Taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningens 
område 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta den reviderade taxan för Jokkmokks kommuns offentliga kontroll 
inom livsmedelslagstiftningens område, samt  
 
att den nya taxan ska gälla från och med 2024-01-01 och ersätter nu 
gällande taxa antagen 2014-09-29, § 52.  
____________ 

  
Ärendet 

 
Livsmedelsverket har tagit fram en ny riskklassningsmodell för planering av 
regelbunden riskbaserad kontroll. De grundläggande principerna i den nya 
modellen blir obligatoriska genom nya föreskrifter (LIVSFS 2023:02) och 
allmänna råd om kontrollfrekvens för riskbaserad offentlig kontroll. Den 
nya riskklassningsmodellen ersätter dagens vägledande 
riskklassningsmodell för livsmedelskontroll. 
De nya bestämmelserna innebär: 
 

• Från och med 1 januari 2024 får varje livsmedelsanläggning en 
kontrollfrekvens per 5 år. Efter genomförd livsmedelskontroll ska 
avgiften beräknas genom att den faktiskt nedlagda kontrolltiden i 
ärendet multipliceras med gällande timavgift. Avgiften debiteras 
verksamhetsutövaren efter genomförd kontroll. 

 
Timavgiften är fastställd i särskild timtaxa som gäller för 
livsmedelskontrollen i Jokkmokks kommun, kommunfullmäktiges beslut 
2014-09-29, § 52. Beslut om indexreglering framgår av timtaxan. 
 
Samhällsbyggarnämnden beslutade 2023-10-16, § 88, att föreslå 
kommunfullmäktige att anta den reviderade taxan för Jokkmokks 
kommuns offentliga kontroll inom livsmedelslagstiftningens område samt 
att den nya taxan ska gälla från och med 2024-01-01 och ersätter nu 
gällande taxa antagen 2014-09-29, §52. 

 
 Ärendets beredning 

 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 167. 
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 § 98- fortsättning 
 
Samhällsbyggarnämndens beslut 2023-10-16, § 88. 
Förslag till taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningens 
område. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Samhällsbyggarnämnden 
Miljökontoret 
Författningssamlingen 
Akten 
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§ 99 Dnr 2023:531  

Vision 2040- Jokkmokks kommun visionsdokument 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta förslaget till Vision 2040,  
 
att Vision 2040 börja gälla 2025 och ska vara utgångspunkt för styrelsen, 
nämnder och helägda kommunala bolag i arbetet med styrmodellen, samt 
 
att Vision 2040 ska följas upp årligen via bolagsdagen, strategiska 
beredningsdagar, verksamhetsberättelser och årsredovisning: 
 
- I styrelsen, nämnder och kommunala bolag via verksamhetsmål 
- I kommunfullmäktige via verksamhetsmål, effekt av uppdrag och 

övergripande mål 
 ____________ 
  

Ärendet 
 

Budgetberedningen 2023 har uppdragit till kommunchefen att påbörja 
arbetet med en uppdatering av Vision 2030 till Vision 2040 för Jokkmokks 
kommun. Uppdateringen bör ta hänsyn till och utgångspunkt från befintliga 
dokument som berör visionsarbete som vision 2030, kommunens vision i 
översiktsplan, varumärkesplattform och värdegrund för personal. 
 
Arbetet bör göras brett för att en förankring och acceptans ska finnas hos 
såväl medarbetare som medborgare. Vision 2040 med övergripande mål 
ska utgöra en grund för kommunens arbete med översiktsplan samt 
nämndernas och styrelsens verksamhetsmål.  
 
Ett förslag till arbetsgång för arbetet har tagits fram. 
 
Kommunchef Monica Lundkvist föreslår kommunstyrelsen besluta: 
 
Att fastställa arbetsgång för Vision 2040. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-05-29, § 90, att med medborgare 
tydliggöra att det gäller även barn och unga, samt att i övrigt fastställa 
arbetsgång för Vision 2040. 
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§ 99- fortsättning 
 
Arbets- och tillväxtutskottet har under hösten arbetet fram ett förslag för 
Vision 2040. 
 

 
 

Vision 2040 börja gälla 2025 och ska vara utgångspunkt för styrelsen, 
nämnder och helägda kommunala bolag i arbetet med styrmodellen. 
 
Vision 2040 ska följas upp årligen via bolagsdagen, strategiska 
beredningsdagar, verksamhetsberättelser och årsredovisning. 
 
- I styrelsen, nämnder och kommunala bolag via verksamhetsmål 
- I kommunfullmäktige via verksamhetsmål, effekt av uppdrag och 

övergripande mål 
 
 Ärendets beredning 

 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 170. 
Förslag till Vision 2040. 
Kommunstyrelsen beslut 2023-05-29, § 90. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2023-05-15, § 76. 
Tjänsteskrivelse från kommunchef Monica Lundkvist daterad 2023-04-26. 

 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
Socialnämnden 
Barn- och utbildningsnämnden 
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§ 99- fortsättning 
 
Samhällsbyggarnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Kommunchef Monica Lundkvist 
Akten 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

KF protokoll 20231211
(Signerat, SHA-256 DCF725ACDA7F6C65D7994607662F5E18755352E050000228106E7169D933643C)

Sida 34 av 44



                                                                                                                            Sida 35 av 43  
      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
                                                                              Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige                                                       2023-12-11 
_________________________________________________________________ 
 

 
 

Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande  

 § 100  Dnr 2023:1154 
 

Förslag till sammanträdesdagar för kommunfullmäktige för 
2024 

 
                           Kommunfullmäktige beslutar  
 

att fastställa sammanträdesdagar för kommunfullmäktige i enlighet med 
upprättat förslag.   

 ___________ 
 
 Ärendet 
 

Förslag till sammanträdesplan för år 2024 har tagits fram enligt nedan. 
Förslaget grundar sig på kommunallagens föreskrifter och 
kommunfullmäktiges arbetsordning och har anpassats till planeringen för 
bokslut, tertialrapportering, budgetarbete och valet till Europaparlamentet. 
 

Arbetsutskottet Kommunstyrelsen Kommunfullmäktige 
29 januari 12 februari 26 februari 
11 mars 25 mars 22 april 
20 maj 
24 juni 

3 juni 
- 

17 juni 
- 

2 september 16 september - 
30 september 21 oktober 4 november 
18 november 2 december 16 december 

 
Kommunstyrelsens och nämndsordförandenas strategiska 
beredningsdagar: 18 mars och 28 oktober. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts träff med resp. nämnds 
ordf.+ vice ordf.: 24 juni och 28 okt 
 
Kommunstyrelsens bolagsredovisningar 22 januari. 

 
Budgetberedningsdagar (Kommunstyrelsens arbets-och tillväxtutskott): 4 
april, 11 april, 25 april, reservdag 3 maj 

 
Kommunsekreterare Marcus Sjaggo föreslår: 

 
Kommunstyrelsen beslutar  
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§ 100- fortsättning 
 
- för egen del 

 
att fastställa sammanträdesdagar för kommunstyrelsen, arbets- och 
tillväxtutskottet och berednings- och budgetdagar i enlighet med upprättat 
förslag.  
 
- föreslå kommunfullmäktige besluta  
 
att fastställa sammanträdesdagar för kommunfullmäktige i enlighet med 
upprättat förslag.  

 
 Ärendets beredning  
 

Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 161. 
Tjänsteskrivelse från kommunsekreterare Marcus Sjaggo daterad 2023-11-
07. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunsekreterare Marcus Sjaggo 
Akten 
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 § 101 Dnr 2023:476 

Redovisning av motioner och medborgarförslag under 
beredning 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att remissinstanserna påskyndar handläggningen av medborgarförslagen 
och motioner, samt 
 
att i övrigt lägga redovisningen till handlingarna. 

 ____________ 
 
Ärendet 

 
Av kommunallagens 5 kap. § 35 framgår att en motion eller ett 
medborgarförslag bör beredas så att fullmäktige kan fatta beslut inom ett 
år efter det att motionen eller medborgarförslaget väcktes. Om 
beredningen inte avslutats inom denna tid ska detta och vad som kommit 
fram i beredningen anmälas till fullmäktige. Fullmäktige kan då avskriva 
motionen eller medborgarförslaget från vidare handläggning.  
 
Av kommunfullmäktiges arbetsordning framgår att kommunstyrelsen vid 
två tillfällen varje år skall redovisa de motioner som inte beretts färdigt. 
Motsvarande bestämmelse har införts för medborgarförslag. Nytt från och 
med 2008 är att kommunfullmäktige har möjligheten att uppdra till en 
nämnd att besvara ett medborgarförslag.  
 
I bilaga finns en förteckning över de motioner och medborgarförslag som 
initierats i kommunfullmäktige men som ännu inte har slutbehandlats, 
samt även en redovisning av de medborgarförslag som besvarats direkt av 
en nämnd. 
 
Kommunfullmäktige och dess presidium har tidigare framfört flera gånger 
synpunkter att remissinstanserna ska påskynda handläggningen. Resultatet 
efter senaste påminnelsen har varit effektivt och flertalet äldre motioner 
och medborgarförslag har numera besvarats och åtgärdats. 
 
Kommunfullmäktige har också beslutat att både medborgarförslag och 
motioner numera ska besvaras inom ett år från att de kom in till 
kommunen. 
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§ 101- fortsättning 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-06-12, § 57, att remissinstanserna 
påskyndar handläggningen av medborgarförslagen, samt att i övrigt lägga 
redovisningen till handlingarna. 

Kommunsekreterare Marcus Sjaggo föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 
Att lägga redovisningen till handlingarna. 
 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 162. 
Redovisning medborgarförslag och motioner under beredning. 
Tjänsteskrivelse från kommunsekreterare Marcus Sjaggo daterad 2023-11-
07. 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-06-12, § 57. 
Kommunstyrelsens beslut 2023-05-29, § 101. 
Redovisning medborgarförslag och motioner under beredning. 
Tjänsteskrivelse från kommunsekreterare Marcus Sjaggo daterad 2023-05-
02. 

 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Kopia till 
 Samtliga remissinstanser 
 Kommunsekreterare Marcus Sjaggo 
 Akten 
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 § 102  

  Avsägelse / valärenden 
   

Kommunfullmäktige beslutar   
 

att godkänna Lars-Ivan Tuoljas (SV) avsägelser, 
 

att bordlägga valet som ny ersättare i Lapplands Överförmyndarnämnd 
efter Lars-Ivan Tuolja (SV), 
 
att välja Bengt-Åke Kuoljok (SV) som ny god man vid 
lantmäteriförrättningar avseende jord- och skogsbruksfrågor efter Lars-
Ivan Tuolja (SV), 
 
att bordlägga valet av ny nämndeman vid Gällivare Tingsrätt efter Lena 
Sandling (MP), 
 
att välja Hans Eklöw (S) som 6:e nämndeman vid Gällivare Tingsrätt 

 
att välja Catharina Thuresdotter (S) som ny ersättare i kultur- och 
fritidsnämnden efter Zandra Asserholt (S), 
 
att ånyo bordlägga valet av ny ersättare i barn- och utbildningsnämnden 
efter Sonja Mörtsell (S), samt 
 
att ånyo bordlägga valet av ny ersättare i barn- och utbildningsnämnden 
efter Sivert Mässing (MP). 

  ________________ 
 
  Ärendet  
 

Lars-Ivan Tuolja (SV) har avsagt sig platserna som ersättare i Lapplands 
Överförmyndarnämnd och god man vid lantmäteriförrättningar avseende 
jord- och skogsbruksfrågor. 
 
Lena Sandling (MP) har avsagt sig platsen som nämndeman vid Gällivare 
Tingsrätt. 
 
Kommunfullmäktige har sedan tidigare bordlagt valet av 6:e nämndeman 
till Gällivare Tingsrätt.  
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§ 102- fortsättning 
 
Kommunfullmäktige har sedan tidigare bordlagt valet ny ersättare i kultur- 
och fritidsnämnden efter Zandra Asserholt (S). 
 
Kommunfullmäktige har sedan tidigare bordlagt valet av ny ersättare i 
barn- och utbildningsnämnden efter Sonja Mörtsell (S). 
 
Kommunfullmäktige har sedan tidigare bordlagt valet av ny ersättare i 
barn- och utbildningsnämnden efter Sivert Mässing (MP). 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Gällivare Tingsrätt 
Lantmäteriet 
Lapplands Överförmyndarnämnd 
Kommunsekreterare Marcus Sjaggo 
Nämndssekreterare Thereze Gustafsson 
Nämndssekreterare Linda Nordström 
Förtroendemannamatrikeln 
Akten 
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  § 103 
 
  Anmälningsärenden 

 
Kommunfullmäktige beslutar  

 
att lägga ärendet till handlingarna.  
_____________  
 
Ärendet 

  
1. Från länsstyrelsen 

 
-Förordnande av ny ersättare i kommunfullmäktige i Jokkmokk för 
(MP), Sivert Mässing. 
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  § 104  Dnr 2023:1271 
  

Skrivelse gällande den skyddade skogsarealen i Jokkmokks 
kommun 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att lägga ärendet till handlingarna.  

 ____________ 
 
 Ärendet 
 

Thor-Erling Andreassen (SD) har lyft förslaget på ett uttalande från 
kommunfullmäktige till Sveriges regering gällande den skyddade 
skogsarealen i Jokkmokks kommun: 
 
De reservatsbildningar som har genomförts under åren samt de 
reservatsförslag som Länsstyrelsen och Naturvårdsverket har genom sin så 
kallade SNUS kommer starkt att försvåra för kommunens utveckling i 
framtiden. 
 
Denna SNUS avtal som legat sedan lång tid tillbaka vilket har som syfte att 
överföra stora arealer Statens marker till naturreservat inom Jokkmokks 
kommun. 
 
Ovanstående saker får till följd att stora delar av kommunens skogsareal 
går till spillo eftersom dessa inte kan användas till näringsverksamhet i 
kommunen. 
 
Bara i områden som ligger nedan odlingsgränsen har mer än 11 000 ha 
skyddas och ytterligare 12 000 ha är på väg att skyddas. 
 
På Statens marker över odlingsgränsen en så stor del av skogsbeståndet 
skyddat mot avverkningar av tidigare beslut. 
 
På grund av dessa beslut så kommer ett av kommunens bolag, Jokkmokks 
Värmeverk AB att på sikt att bli tvunget att lägga ner sin verksamhet. 
Bolaget har mycket stor betydelse för Jokkmokks samhälle eftersom 
bolaget står inför en stor del av kommunens uppvärmning av fastigheter i 
Jokkmokks centralort. 
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Ovanstående utkast bör kunna med en del justeringar få stöd av samtliga 
partier i Jokkmokks kommunfullmäktige  

 
Ärendets beredning 
 
Förslag till skrivelse från Thor-Erling Andreassen (SD) inkommen 2023-12-
12. 
 
Överläggningar i kommunfullmäktige 
 
Thor-Erling Andreassen (SD) föreslås att hans skrivelse antas och skickas till 
riksdag och regering. 
 
Karin Vannar (SV) förklarar att hon ej kommer gå med på skrivelsen antas 
då den ej tar hänsyn till rennäringen. 
 
Ordförande föreslår att ärendet därmed läggs till handlingarna. 
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Plats och tid: Östra skolans aula, Jokkmokk, kl. 13:00-15:55 


Beslutande ledamöter  Sven Holmqvist (S), ordförande 
och tjänstgörande  Moa Blom (FJK), 1:e vice ordförande 
 Per-Jonas Parffa (MP), 2:e vice ordförande 
ersättare:   
                                             Catharina Thuresdotter (S) 
                                             Marina Eriksson (S) 
                                             Jan Sjöberg (S) 
                                             Eva Näslund (S) 
                                             Ann Enberg (S) 
                                             Roland Boman (FJK), deltar §§                 
                                             86-102  
                                             Tommy Isaksson Rensfeldt (FJK)                                   
                                             Kajsa Boman (FJK), deltar §§  
                                             86-102 


Henrik Blind (MP) deltar §§ 
86-103 


                                             Helen Swartling (MP), deltar 
                                             §§ 86-103       
                                             Cecilia Lundin (MP) 


Birgit Meier Thunborg (M) 
         Asbjörn Thunborg (M) 
         Ronny Danielsson (M) 
         Thor-Erling Andreassen (SD)  


 Viktor Segerström (V) 
         Malin Lantto (V) 
         Karin Vannar (SV) 
         Lars-Ivan Tuolja (SV) 
 


 
Övriga närvarande:   Marcus Sjaggo, kommunsekreterare 


 Axel Landström, ekonomichef, §§ 93-94 
Erik Fagerström, chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen, § 
94 


 Helen Isaksson Spik, skolchef, § 94 
 


 
Tid och plats för  
justering:   Protokollet justeras digitalt senast måndagen 18 december 2023 
 
Paragrafer:  86 - 104 


Underskrifter: Sekreterare…………………………………………………………………………………… 
    Marcus Sjaggo 
 
  Ordförande…………………………………………………………………………………… 
    Sven Holmqvist (S) 
 
  Justerande…………………………………………………………………………………….
                      Cecilia Lundin (MP)            Ann Enberg (S) 
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ANSLAG / BEVIS 


Organ:  Kommunfullmäktige 


Sammanträdesdatum: 2023-12-11 


Datum för anslags   Datum för anslags 
uppsättande:  2023-12-19  nedtagande:  2024-01-10 
 
Förvaringsplats för  
protokollet:   Kommunhuset, Jokkmokk, och digitalt hos kommunstyrelsen  
 
Underskrift: 
 …………………………………………………………………………………………………………… 
  Marcus Sjaggo 
__________________________________________________________________________________ 
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Innehållsförteckning.  


 Ärenden markerade med * hölls överläggningarna bakom stängda dörrar 
 


§ 86 
Val av justerare 
 
§ 87 
Godkännande av föredragningslistan  


 
§ 88  Dnr 2023:1170 
Medborgarförslag – Att Jokkmokks kommun ska bli vänort till en ukrainsk 
kommun 
 
§ 89  Dnr 2023:1093 
Interpellation- Stiftelsen Midnattssolens Trädgård 
 
§ 90  Dnr 2023:1084 
Interpellationssvar – Gällande motion i ärendet Jokkmokks marknad som 
immateriellt kulturarv 
 
§ 91  Dnr 2023:1083 
Interpellationssvar – Socialnämndens ekonomiska underskott 2023 


 
§ 92  Dnr 2022:403  
Motionssvar- Alternativ lösning till värn/nedläggning av Porjus och 
Vuollerims räddningsstyrkor 
 
§ 93  Dnr 2023:413 
Budgetramar för 2024 
 
§ 94  Dnr 2023:997 
Investeringsbudgeten för år 2024 
 


  § 95  Dnr 2023:413 
Revisorernas budget för 2024 
 


  § 96  Dnr 2023:1155 
Renhållningstaxa för Jokkmokks kommun för 2024 
 
§ 97  Dnr 2023:1148  


  VA-taxa för Jokkmokks kommun för 2024 
 







                                                                                                                            Sida 4 av 43  
      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
                                                                              Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige                                                       2023-12-11 
_________________________________________________________________ 
 


 
 


Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande  


§ 98  Dnr 2023:933  
  Taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningens område 
 


§ 99  Dnr 2023:531  
Vision 2040- Jokkmokks kommun visionsdokument  
 
§ 100  Dnr 2023:1154 
Sammanträdesdagar för kommunfullmäktige för 2024 
 
§ 101  Dnr 2023:476 
Redovisning av motioner och medborgarförslag under beredning 


 
 § 102   
 Avsägelser/valärenden 
 
 § 103 
 Anmälningsärenden 
 
 § 104 
 Skrivelse gällande den skyddade skogsarealen i Jokkmokks kommun 
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§ 86 


Val av justerare 
 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att till justerare utse Cecilia Lundin (MP) och Ann Enberg (S). 


  ____________  
 
Ärendet 
 
Justering av protokollet från dagens sammanträde äger rum digitalt senast 
måndagen den 18 december 2023. 
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 § 87 
 


Godkännande av föredragningslistan  
 
                           Kommunfullmäktige beslutar 
  
 att godkänna utsänd föredragningslista med föreslagen ändring. 
 ___________ 
 
 Överläggningar i kommunfullmäktige 


 
Thor-Erling Andreassen (SD) föreslår följande tillägg till utsänd 
föredragningslista: 
 
- Skrivelse gällande den skyddade skogsarealen i Jokkmokks kommun (§ 
104). 
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 § 88  Dnr 2023:1170 


Medborgarförslag – Att Jokkmokks kommun ska bli vänort till 
en ukrainsk kommun 


 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att remittera medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning, samt 
 
att uppdra till kommunstyrelsen att besvara det. 


 ____________ 
 
Ärendet 


 
Ett medborgarförslag har inkommit från Silva Herrmann. 
 
Förslagsställaren föreslår att kommunen via initiativet Cities4Cities 
undersöker möjligheten att bli vänort till en ukrainsk kommun och 
proaktivt tar kontakt med möjliga vänorter i Ukraina för att sluta ett 
vänortsavtal snarast. Jag föreslår också att kommunen utser en ansvarig 
person inom kommunförvaltningen som har mandat att fylla 
vänortsförbindelsen med liv. Föreningar och allmänheten i Jokkmokk ska 
informeras om processen för att hitta en vänort och får hjälp och stöd för 
att bli delaktiga i utbyte med vänorten. 


 
Ärendets beredning 
 
Medborgarförslag från Silva Herrmann inkommen 2023-11-13. 


 
 Överläggningar i kommunfullmäktige 
 


På förslag av ordföranden beslutar kommunfullmäktige att remittera 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och uppdra till 
kommunstyrelsen att besvara det. 
 
 
 
 
 


 
 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
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§ 89 Dnr 2023:1093 
   


Interpellation- Stiftelsen Midnattssolens Trädgård 
 


Kommunfullmäktige beslutar 
 


att lägga interpellationen och svaret till handlingarna. 
 ____________ 
 


Ärendet 
 
  En interpellation har inkommit från Ann Enberg (S). 
 


Interpellationen är ställd till kommunalråden Henrik Blind (MP) och Roland 
Boman (FJK). 
 
2022 bildades stiftelsen för Midnattssolens trädgård för att finansiera, 
driva och utveckla trädgården i Jokkmokk.  
 
Sedan april 2022 då kommunstyrelsen beslutade att ge kommunchefen i 
uppdrag att skyndsamt ta fram ett markavtal tillsammans med den 
organisation som ska uppföra, driva och utveckla verksamheten. 
Under lång tid har stiftelsen styrelse försök att få ett avtal med kommunen 
om markupplåtelse i enlighet med beslut i kommunstyrelsen2022-04-04, § 
44. 
 
Stiftelsen har flera intressenter för den framtida verksamheten såsom bl. a 
Göteborg Botaniska Trädgård som är intresserade att medverka för att 
skapa en ackrediterad botanisk trädgård med arktisk forskningsstation.  
 
Inget arbete med att hitta finansiärer kommer att vara framgångsrikt utan 
att man har ett avtal med kommunen om förfogande av marken.  
 
Ordförandemöte med regionråd Anders Öberg, stiftelsens ordförande 
Björn O Nilsson och kommunalråd Roland Boman har genomförts för att 
hitta en lösning på avtalsfrågan angående markupplåtelse för 
Midnattssolens trädgård, ett möte i juni och ett möte i september det var 
även planerat för ett möte i oktober men det har kommunalråd Roland 
Boman inte återkopplat till övriga och när kontakt försöker tas med Boman 
så svarar han varken på e-post eller samtal. 
 
Stiftelsen skickade 25 oktober 2023 en hemställan till Jokkmokks kommun 
rörande ett nytt förslag till arrendeavtal mellan kommunen och stiftelsen  







                                                                                                                            Sida 9 av 43  
      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
                                                                              Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige                                                       2023-12-11 
_________________________________________________________________ 
 


 
 


Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande  


§ 89- fortsättning 
 
och fortfarande har inte någon återkoppling skett (idag 30 november 
2023). 
 
Mina frågor är: 


- När det gäller möten ser jag det som att Jokkmokks kommun inte 
längre har någon vilja att försöka hitta en lösning på ärendet, är det 
så? 


 
- Att inte svara på e-post och samtal är väl ett brott mot 


kommunallagen, är det så? 
 


- När kommer kommunen att svara på Stiftelsens nya förslag på 
arrendeavtal? 


 
- När planeras att träffa stiftelsen ledning för att skriva under ett 


markavtal? 
 


- Är det kommunledningens avsikt att fördröja ärendet så att det blir 
omöjligt att få till stånd en Midnattssolens Trädgård? 


 
Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) har besvarat 
interpellationen. 


 
Ann Enberg ställer ett antal frågor kopplat till Midnattssolens Trädgård 
(MST). Kommunstyrelse är under flera år ställt sig positiv till MST. Bla så har 
man vid tillfälle föreslaget långa upplåtelsetider-25 år- med möjlighet till 
förlängning.  


 
I september 2022 så antog kommunstyrelsen ett upplåtelseavtal med 
möjlighet att förvärva området för MST. Samma avtal har vid två tillfällen, 
maj och september 2023, har antagits av den nya kommunstyrelsen. Här 
har också de ändringsförslag som MST har redovisats. 
 
Nu ligger det förslag för markupplåtelse som KS fastställt vid tre till fällen 
och väntar på underskrift från MST. Avtalet möjliggör för MST att gå vidare 
med insamlingen av de 250 miljoner kronor som sägs vara målsättningen 
för att finansiera MST. 
 
Så Jokkmokks kommun har uppfyllt sin del vad gäller förslag till markavtal i 
en vanlig demokratisk process. Nu förväntar kommunstyrelsen att MST 
undertecknar avtalet för att gå vidare i arbetet. 
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 § 89- fortsättning 
 


Ärendets beredning 
 
Interpellationssvar från kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) 
daterad 2023-12-10. 
Interpellation från Ann Enberg (S) inkommen 2023-11-30. 


 
Överläggningar i kommunfullmäktige 


 
Ann Enberg (S) ställer sin interpellation. 


Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) besvarar 
interpellationen. 


 I debatten i övrigt yttrar sig Viktor Segerström (V), Thor-Erling Andreassen 
(SD), Asbjörn Thunborg (M), Catharina Thuresdotter (S) och Henrik Blind 
(MP) 
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 § 90 Dnr 2023:1084 
   


Interpellationssvar – Gällande motion i ärendet Jokkmokks 
marknad som immateriellt kulturarv 
 
Kommunfullmäktige beslutar 


 
 att lägga interpellationen och svaret till handlingarna. 
 ____________ 
 


Ärendet 
 
  En interpellation har inkommit från Thor-Erling Andreassen (SD). 
 


Interpellationen är ställd till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Undertecknad önskar svar på den motion som lämnades in av 
Sverigedemokraterna i ärendet Jokkmokks marknad som immateriellt 
kulturarv. 
 
Vad är statusen på den motionen och när kan vi förväntas svar på 
motionen av kommunledningen? Vi anser att arbetet med en ansökan bör 
ges en hög prioritet, med som vi antydde i motionen, målet bör vara att 
kunna få denna utmärkelse på plats till Jokkmokks vintermarknad 2025. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) har besvarat 
interpellationen. 
 
Sverigedemokraterna har i en motion i våras föreslagit att vi ska arbeta för 
att göra Vintermarknaden till ett immateriellt kulturarv och efterlyser nu 
ett svar på motionen. 
 
Just nu bereds motionen av tillväxtfunktionen.  Man utreder vad ett 
immateriellt kulturarv är i vårt fall. Vad det innebär, hur man ansöker, vilka 
kostnader som kan uppstå. Vad det innebär av förpliktelser. Kan 
förändringar av vintermarknaden ske om vi har en sådan status eller 
begränsas handlingsfriheten. 
 
Eftersom motionssvaret just nu bereds så föreslår jag att fullmäktige får 
svar till februarifullmäktige 2024 då utredningen ska vara klar. 
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 § 90- fortsättning 
 


Ärendets beredning 
 
Interpellationssvar från kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) 
daterad 2023-12-06. 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-10-30, § 66. 
Interpellation från Thor-Erling Andreassen (SD) inkommen 2023-10-23. 


 
Överläggningar i kommunfullmäktige 


 
Thor-Erling Andreassen (SD) ställer sin interpellation. 


Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) besvarar 
interpellationen.  


I debatten i övrigt yttrar sig Henrik Blind (MP). 
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 § 91 Dnr 2023:1083 
   


Interpellationssvar – Socialnämndens ekonomiska underskott 
2023 
 
Kommunfullmäktige beslutar 


 
 att lägga interpellationen och svaret till handlingarna. 
 ____________ 
 


Ärendet 
 
  En interpellation har inkommit från Thor-Erling Andreassen (SD). 
 


Interpellationen är ställd till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Undertecknad har tagit del av den ekonomiska rapport som framfördes vid 
kommunstyrelsens möte den 16 oktober. 
 
Frågan som jag önskar få svar på är följande. 
 
Mot bakgrund av det stora underskott som socialnämnden uppvisar för 
2023 med minus 21,3 miljoner kr enligt prognos (minus 17,3 miljoner kr 
jämfört med 2022). 
 
Vad har kommunledningen för planer inför kommande budgetår för att 
komma i balans i denna verksamhet. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) har besvarat 
interpellationen. 
 
Jag tycker att det är rimliga frågor som Andreassen ställer. 
 
Just nu så undersöker vi hur mycket bemanningspersonal som har använts 
inom soc. olika verksamheter och vilka kostnader det medfört jämfört med 
tidigare år. Och även vilka behov av inhyrd personal vi har idag och hur det 
kommer att se ut till sommaren. 
 
Det vi kan behöva se över tillsammans budgetberedning, socialnämnden 
och fackliga organisationer kan också var hur vi organiserar verksamheten 
utifrån de befattningar som finns. Undersköterskor, vårdbiträden, 
servicemedarbetare, sjuksköterskor m.fl. 
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§ 91- fortsättning 
 
Även möjligheten till validering, alltså att läsa för att ex. bli undersköterska 
hos våra anställda måste underlättas. 
 
Pooltjänster/överanställning liksom intro/handledning av nyanställda bör 
kunna utvecklas. 
 
Det här ligger inom socialnämndens område och åligger dom att hantera. 
Men det fordrar ett samarbete med budgetberedning och fackliga 
organisationerna för att bromsa upp underskottet och få en budget som 
håller sig inom de fastställda ramarna. 


 
Ärendets beredning 
 
Interpellationssvar från kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) 
daterad 2023-12-06. 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-10-30, § 67. 
Interpellation från Thor-Erling Andreassen (SD) inkommen 2023-10-23. 


 
Överläggningar i kommunfullmäktige 
 
Thor-Erling Andreassen (SD) ställer sin interpellation. 


Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) besvarar 
interpellationen. 


I debatten i övrigt yttrar sig Henrik Blind (MP), Catharina Thuresdotter (S) 
och Viktor Segerström (V). 
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 § 92  Dnr 2022:403 


Motionssvar- Alternativ Lösning till värn/nedläggning av Porjus 
och Vuollerims räddningsstyrkor 


 
 Kommunfullmäktige beslutar 
 


att avslå motionen då kommunfullmäktige 2020-12-12, § 86, antog det nya 
handlingsprogrammet för räddningstjänsten. 


 ____________ 
 


Ärendet 
 


En motion har inkommit från Tord Eklund (SD). 
 
Idag ska bemanningen i Vuollerim bestå av 1+4 (1 styrkeledare och 4 
brandmän) och i Porjus är bemanningen 1+2+X (1 styrkeledare, 2 
brandmän samt fri inryckning ifall fler har möjlighet att åka). 
 
Båda stationerna har en inställelsetid på 5 minuter, dvs på 5 minuter 
oavsett dag eller tid på dygnet så skall fordon med personal börja rulla från 
respektive station. 
  
Värt att nämna också från konsekvensanalysen är att det saknas flertalet 
larm som Porjus varit på. Exempel på detta finns i 2018 års larmstatistik. 
Skogsbrandsommaren som var då gjorde att Porjus under flera dygn var 
både på Mattisudden i Jokkmokk och även upp mot Kvikkjokk. Detta står 
det inget om i sammandraget. 
 
Sedan har även flertalet allvarliga larm exkluderats ur statistiken pga. att de 
inträffat i Gällivare kommun. Detta trots att Porjus i dessa fall ofta varit den 
klart närmsta resursen. 
 
I och med detta blir statistiken tydligt missvisande.  
   
Förslaget jag har i stället för värn hade varit att man räknat Porjus och 
Vuollerim som en station som då tillsammans hade blivit en 1+4 styrka. 
  
Vecka 1:   1+2 i Vuollerim och 0+2 i Porjus 
Vecka 2:   1+2 i Porjus och 0+2 i Vuollerim 
Vecka 3:   1+2 i Vuollerim och 0+2 i Porjus 
Vecka 4:   1+2 i Porjus och 0+2 i Vuollerim 
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§ 92- fortsättning 
 
Den fria inryckningen skulle behållas i både Porjus och Vuollerim.  
Tanken med detta förslag är då att man garanterat har personal som är 
dragbara på larm och kan göra en första insats på respektive hemort. Dessa 
skulle även kunna förenas i Jokkmokk eller direkt på skadeplats för att bli 
en komplett styrka. Då finns möjligheten att täcka upp vid behov när 
huvudstationen i Jokkmokk är upptagna på andra larm eller vid behov av 
förstärkning. 
  
På grund av att man är kort om folk på båda stationerna så tvingas 
personalen täcka upp väldigt mycket på vakanta beredskapsrader, vilket 
också genererar en ökad kostnad på 30 % (se RIB-avtalet) i lönepåslag för 
dem som tar extra beredskap/vakt efter att man har fullföljt sin egen 
vecka. Detta hade blivit ett avsevärt mindre problem då färre rader 
behöver bemannas vilket också hade minskat kostnaderna för kommunen 
  
I och med att ett befäl försvinner med detta förslag sparas befälstillägget 
på cirka 100.000 - 120.000 kr. När sedan befälen som finns idag på 
stationerna tar pension/slutar så ersätts inte dessa. I stället går man över 
till en arbetsledarroll. Detta skulle generera en ytterligare besparing på 
cirka 100.000 - 120.000 kronor per år. 
  
Detta förslag hade totalt genererat en besparing på cirka 2 miljoner ifall 
man också plockat bort den ytterligare brandman som föreslagits gå in på 
beredskap i Jokkmokk. (Räknat som i exemplet där en brandman kostar 
450.000 kronor per år). 
 
Därför anser vi i Sverigedemokraterna i Jokkmokk att fullmäktige ska 
besluta: 
 
Att tidigare framlagda förslag inte ska gälla till beslut. 
 
Att vårt förslag som tagits fram i samarbete med gällande räddningskårer 
ska vinna gehör vid beslut. 
 
Att ärendet återremitteras för utredning och senare beslut. 
 
Samhällsbyggarchef Patrik Sundberg föreslår att kommunfullmäktige avslår 
motionen då kommunfullmäktige 202-12-12, § 86, antog det nya 
handlingsprogrammet för räddningstjänsten. 
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  § 92- fortsättning 
 


Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 174. 
Tjänsteskrivelse från samhällsbyggarchef Patrik Sundberg daterad 2023-09-
29. 
Kommunfullmäktiges beslut 2022-04-25, § 18. 
Motion från Tord Eklund (SD) inkommen 2022-03-23. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Förslagsställaren 
Kommunsekreterare Marcus Sjaggo 
Akten 
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 § 93 Dnr 2023:413   


Budgetramar för 2024  
  
 Kommunfullmäktige beslutar 
 


att kultur- och fritidsnämnden får ytterligare 200 000 kr i riktade medel till 
elstöd under 2024-2025 som föreningar kan ansöka om ökade elkostnader 
inom avsatta medel. Medlen avsätts i avvaktan av 
föreningsstödsutredningen, samt 


 
att i övrigt revidera budgetramarna för 2024 enligt följande: 
 
Kommunstyrelsen   105 496                                                   
Barn- och utbildningsnämnden    91 018                                      
Socialnämnden   146 020                                                      
Samhällsbyggarnämnden      15 564                                      
Kultur- och fritidsnämnden    15 041                                   


  
Summa                                   373 139  
 
Årets budgeterade resultat          3 891         


 ___________ 
 


Ärendet 
 


Budgetberedningen arbetar med planering av förslag till driftsbudget för år 
2024 och en budgetprognos för åren 2025 och 2026. 
 
Generationsprincipen ska råda vilket innebär att det årliga resultatet ska 
vara positivt och bör uppgå till minst 1,0 procent av skatter och bidrag 
varje enskilt år. Att under enstaka år göra avvikelser från denna 
budgeterade resultatnivå är acceptabelt utan att det långsiktiga målet 
bryts under förutsättning av att det redovisade snittresultatet under den 
senaste femårsperioden inte understiger 1,0 procent av snittet för skatter 
och bidrag under samma period. 
 
Nettokostnadsavvikelsen för respektive verksamhet skall minska årligen för 
att uppnå balans i ambitions och effektivitetsnivå: - Förskola - Fritidshem -  


 
Grundskola - Gymnasieskola - Individ och familjeomsorg – Äldreomsorg. 
Nämnderna bör på nämndnivå följa upp och analysera ev. avvikelser för 
sina specifika verksamheter, t ex kostnad per elev, kostnad per brukare etc. 
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§ 93- fortsättning 
 
Avvikelsen i den kommunala driftbudgeten ska vara 0 eller positiv. 
 
Soliditeten ska ha en över den senaste femårsperioden ha en positiv trend. 
Låneskulden ska amorteras årligen enligt plan till dess att skulden är  
slutamorterad Investeringsnivån ska ligga på högst samma nivå som 
kostnaden för de årliga avskrivningarna. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-06-12, § 49, att anta förslaget till 
budgetramar för 2024 och budgeten i övrigt: 
 
Budgetramar för 2024: 
 
Kommunstyrelsen   108 650                                                   
Barn- och utbildningsnämnden    88 437                                      
Socialnämnden   144 803                                                      
Samhällsbyggarnämnden      15 390                                      
Kultur- och fritidsnämnden    11 013                                   


  
Summa                                 368 293  
 
Årets budgeterade resultat     3 868        


 
Ett behov att revidera budgetramarna har uppstått. 
 
Budgetramar för 2024: 
 
Kommunstyrelsen   105 496                                                   
Barn- och utbildningsnämnden    91 018                                      
Socialnämnden   146 020                                                      
Samhällsbyggarnämnden      15 564                                      
Kultur- och fritidsnämnden    15 041                                   


  
Summa                                   373 139  
 
Årets budgeterade resultat          3 891        


 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutade 2023-11-13, § 137, 
att uppdra till ekonomichefen att till kommunstyrelsen utreda möjligheterna  
att införa ett tillfälligt el-stöd till föreningar som har ett kommunalt 
föreningsstöd, de som innehar egna fastigheter ska prioriteras. 
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§ 93- fortsättning 
 
Ekonomichef Axel Landström föreslår att kultur- och fritidsnämnden för 
ytterligare 200 000 kr i riktade medel till el-stöd under 2024-2025 som 
föreningar kan ansöka om ökade elkostnader inom avsatta medel. Medlen 
avsätts i avvaktan av föreningsstödsutredningen. 


 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 155. 
Förslag till reviderade budgetramar för 2024. 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-06-12, § 49. 
Kommunstyrelsens beslut 2023-05-29, § 74. 
Förslag till budget och strategisk plan. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
Socialnämnden 
Barn- och utbildningsnämnden 
Samhällsbyggarnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Kommunchef Monica Lundkvist 
Ekonomichef Axel Landström 
Socialchef Björn Wäst 
Skolchef Helen Isaksson Spik 
Samhällsbyggarchef Patrik Sundberg 
Kultur- och fritidschef Isabel Bävermalm Sandling 
Akten 
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 § 94 Dnr 2023:997 
 


Investeringsbudgeten för 2024 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att fastställa investeringsbudgeten enligt förslaget, samt 
 
att låna enligt behov för att säkerställa att investeringarna genomförs. 


 ____________ 
  


Reservationer 
 
Birgit Meier Thunborg (M) anmäler skriftlig reservation mot beslutet. 
 
Ärendet 
 
Verksamheterna har fått inkomma med sina investeringsförslag för 2024. 
 
Kommunstyrelsen 
 
Verksamhetsfastigheter:  38 750 tkr 
 
Affärsfastigheter:       850 tkr 
 
Återvinningscentralen:    1 620 tkr 
 
VA och Ledningar:                       6 565 tkr 
 
Gator och vägar:      500 tkr 


 
Städpool och Matpol:       300 tkr 
 
IT- och e-funktionen:       600 tkr 


 
Barn- och utbildningsnämnden:      370 tkr 


 
Samhällsbyggarnämnden:      760 tkr 
 
Kultur- och fritidsnämnden:     200 tkr 


 
Total summa för investeringar:  53 680 tkr 
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§ 94- fortsättning 
 


Varav bygdemedel:                              2 500 tkr 
 


Varav hyresfinansierat:                          850 tkr 
 
Varav taxefinansierat:                         6 565 tkr 
 
Nettoinvesteringar:                           51 180 tkr 


 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 157. 
Förslag till investeringsbudget. 
 
Överläggningar i kommunfullmäktige 
 
Roland Boman (FJK) yrkar, med instämmande av Henrik Blind (MP) och 
Catharina Thuresdotter (S), på bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 
 
Birgit Meier Thunborg (M) yrkar, med instämmande av Asbjörn Thunborg 
(M), på att kommunfullmäktige beslutar att se över byggplanerna för 
Vuollerims skola med syfte att möjliggöra en storleksmässigt mer anpassad 
variant med tanke på demografin samt minska de ekonomiska följderna för 
Jokkmokks kommun och framförallt minska lånebehovet.  
 
Thor-Erling Andreassen (SD) yrkar på att investeringsramen för 
verksamhetsfastigheter sänks till 20 435 tkr genom att budgeten för 
investeringen i Vuollerims skola sänks med 11 314 tkr. 
 
Röstning 
 
Ordförande prövar om kommunfullmäktige kan enas om de övriga 
investeringarna förutom de för verksamhetsfastigheterna och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att anta de övriga investeringarna. 
 
Ordförande prövar sedan Andreassens (SD) yrkande mot 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Ordförande prövar sedan Meier Thunborgs (M) förslag till extra att-sats 
och finner att kommunfullmäktige beslutat att ej anta den. 
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 § 94- fortsättning 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
Barn- och utbildningsnämnden 
Samhällsbyggarnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Kommunchef Monica Lundkvist 
Ekonomichef Axel Landström 
Skolchef Helen Isaksson Spik 
Samhällsbyggarchef Patrik Sundberg 
Kultur- och fritidschef Isabel Bävermalm Sandling 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström 
IT-chef Bertil Nordqvist 
Akten 
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 § 95 Dnr 2023:413 
 
Revisorernas budget för 2024 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja revisionen 925 000 kr i budget för 2024. 
____________ 
 
Ärendet 
 
Revisorerna har inkommit med sitt budgetförslag för 2024.  
 
Kostnaderna för den kommunala revisonen utgörs i huvudsak av arvoden 
och ersättningar till de förtroendevalda revisorerna, samt ersättning till 
revisorernas sakkunniga biträde, för nuvarande PWC, för dess biträde till 
revisorernas granskning.  
 
Revisorernas begär 950 000 kr i budgetmedel för 2024. 
 
Revisorernas budget bereds av kommunfullmäktiges presidium.  


 
Ärendet beredning 
 
Skrivelse från revisorerna daterad 2023-10-19.  
 
Överläggningar i kommunfullmäktige 
 
Ordförande informerar att presidiet har berett revisorernas budgetförslag 
och föreslår att kommunfullmäktige beslutar att anslå 950 000 kr i budget 
för 2024. 
 
Catharina Thuresdotter (S) föreslår, med instämmande av Viktor 
Segerström (V) och Thor-Erling Andreassen (SD), att revisorerna beviljas en 
budget på 925 000 kr för 2024. 
 
Röstning 
 
Ordförande prövar framlagda förslag mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutat i enlighet med Thuresdotters (S) förslag. 
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§ 95- fortsättning 
 
 
 
 
 


 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Revisorerna 
Personalchef Caroline Johansson 
Akten 
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 § 96 Dnr 2023:1155 
 


Renhållningstaxa för Jokkmokks kommun för 2024 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta renhållningstaxan för 2024 enligt förslaget. 


 ____________ 
  


Ärendet 
 


Jokkmokks kommun gatukontoret ansvarar för all insamling, långsiktig 
planering och upphandling av avfallstjänster för hushållsavfall i Jokkmokks 
kommun. All avfallshantering regleras av miljöbalken och 
avfallsförordningen. 
 
Reglerna gäller i hela landet och därmed också inom Jokkmokks kommuns, 
gatukontorets verksamhetsområde. I de lokala föreskrifterna om 
avfallshantering finns gällande bestämmelser om avfallshantering.  
 
Renhållningstaxan och dess konstruktion som den ser ut idag innebär en 
allt för låg täckningsgrad för kommunens kostnader för omhändertagande 
av avfall. Detta gäller främst de större storlekarna av kärl.  
Kommunen inledde därför år 2020 ett arbete med en översyn av 
renhållningstaxan och dess konstruktion. Intentionen med detta arbete är 
att: 


• öka täckningsgraden för kommunens kostnader för att driva 
verksamheten, 


• ordna så att taxorna för olika abonnemang har samma konstruktion 
och därmed är jämförbara 


•  
Inför år 2024 så prognostiseras kostnader i balans med intäkter. 
Under senaste året har KPI stigit. Under samma period har transportindex 
för hushållsavfall och motsvarande index för slam stigit markant samtidigt 
som andra kostnader har minskat. Ett begränsat antal ”fria” besök på ÅVC 
medför också en mer förutsägbar och ekonomi och kostnadskontroll. 
 
Korrigeringen av taxan inför 2024 baseras uteslutande på 
kostnadstäckningsgraden för verksamheten som per 2023-10-23 bedöms 
vara i balans, en fördelning av faktisk kostnad för omhändertagande av  
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§ 96- fortsättning 
 
hushållsavfall per kg, skatter, samt utvecklingen av transportkostnaderna. 
Årets föreslagna korrigering berör bara slamtömning och 
mottagningsavgifter på ÅVC. 
 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström föreslår 
kommunfullmäktige att besluta att anta renhållningstaxa 2024 enligt 
förslag. 


 
 Ärendets beredning 


 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 165. 
Tjänsteskrivelse från chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik 
Fagerström daterad 2023-10-24. 
Förslag till renhållningstaxa för 2024. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


 
 
Kopia till 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström 
Gatuchef Conny Öhman 
Författningssamlingen 
Akten 
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§ 97 Dnr 2023:1148 


VA-taxa för Jokkmokks kommun för 2024 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta VA-taxan för 2024 enligt förslaget. 


 ____________ 
  


Ärendet 
 


Kommunalt VA finansieras av avgifter (taxor) och inte av kommunalskatt. 
Det är kommunfullmäktige i varje kommun som beslutar om taxans 
utformning och nivåerna. Lagstiftningen säger att avgifterna ska vara 
rättvisa och skäliga, utgå från självkostnadsprincipen och att de får ta 
hänsyn till den nytta som brukaren/kunden har av anslutningen till 
kommunalt VA. 
 
Vattentjänstlagens 34 § anger att VA-avgifternas belopp och hur avgifterna 
ska betalas ska framgå av en taxa och att kommunen får meddela 
föreskrifter om Va-taxan. Det totala avgiftsuttaget får inte överstiga de 
kostnader som är nödvändiga för att ordna och driva Va-anläggningen, och 
fördelningen av avgiftsuttaget ska ske utifrån vad som är skäligt och 
rättvist. 
 
Taxeförslaget för år 2024 bygger på den genomsnittliga nationella trenden, 
VA-bokslut 2022 samt jämförelse med jämförbara kommuner med likvärdig 
utveckling. Genom en fördubbling av reinvesteringar i ledningsnätet så 
erhålls också en ökad kostnadseffektiv upprustning av gator och vägar i de 
fall att ledningen går i en gata. Skicket på våra gator och vägar är också en 
av de punkterna i medborgarenkäten med lägst betyg. Genom detta 
upplägg förväntas en kostnadseffektiv infrastrukturförbättring inom två 
viktiga framtidsfrågor som också är ett av mätetalen i verksamhetsplanen. 
 
I september presenterades KPI, vilket motsvarar den höjning som krävs för 
att bibehålla kostnadstäckning med nuvarande kapitalkostnader och utan 
ökat underhåll. En utgångspunkt i taxearbetet för år 2024 är kommunens 
VA bokslut 2022, vilket visar att verksamheten redovisar ett underskott på 
1,1 mkr. VA-verksamheten får ej gå med vinst över tid även om enstaka år 
kan tillåtas göra så och om det kan kopplas till planerade  
reinvesteringsbehov i VA-planen. Alla positiva resultat ska kunna kopplas 
till ett behov i den långsiktiga planeringen.  
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§ 97- fortsättning 
 
I förslaget för revidering av taxan för år 2024 så bygger 
anslutningsavgifterna på statistik från utförda anslutningar och 
kostnadsökningen kan till stor del kopplas till väntade ökningar för 
genomförande av entreprenader. Entreprenadkostnaderna bygger till stor 
del på maskinindex inklusive diesel.  Jämförelse av kostnadsbild är gjord 
med jämförbara kommuner.  
 
Brukningsavgifterna föreslås att höjas med 6,3 % för en villa och med 5 % 
för NilsHolgerssonshuset. 
 
Det svenska medelvärdet för anslutningsavgifter för typhus A**, var år 
2023 172 368 kr enligt svenskt vatten. 
 
Motsvarande taxa inom Jokkmokks kommuns verksamhetsområden enligt 
föreslagen taxa för 2024 för vatten och avlopp är 160 675 kr. (notera att 
typhus A** räknas med en tomtarea på 800 m2).  
 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström föreslår 
kommunfullmäktige att besluta att anta VA-taxa  2024 enligt förslag. 


 
 Ärendets beredning 


 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 166. 
Tjänsteskrivelse från Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik 
Fagerström daterad 2023-10-17. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström 
Gatuchef Conny Öhman 
Författningssamlingen 
Akten 
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§ 98 Dnr 2023:933 


Taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningens 
område 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta den reviderade taxan för Jokkmokks kommuns offentliga kontroll 
inom livsmedelslagstiftningens område, samt  
 
att den nya taxan ska gälla från och med 2024-01-01 och ersätter nu 
gällande taxa antagen 2014-09-29, § 52.  
____________ 


  
Ärendet 


 
Livsmedelsverket har tagit fram en ny riskklassningsmodell för planering av 
regelbunden riskbaserad kontroll. De grundläggande principerna i den nya 
modellen blir obligatoriska genom nya föreskrifter (LIVSFS 2023:02) och 
allmänna råd om kontrollfrekvens för riskbaserad offentlig kontroll. Den 
nya riskklassningsmodellen ersätter dagens vägledande 
riskklassningsmodell för livsmedelskontroll. 
De nya bestämmelserna innebär: 
 


• Från och med 1 januari 2024 får varje livsmedelsanläggning en 
kontrollfrekvens per 5 år. Efter genomförd livsmedelskontroll ska 
avgiften beräknas genom att den faktiskt nedlagda kontrolltiden i 
ärendet multipliceras med gällande timavgift. Avgiften debiteras 
verksamhetsutövaren efter genomförd kontroll. 


 
Timavgiften är fastställd i särskild timtaxa som gäller för 
livsmedelskontrollen i Jokkmokks kommun, kommunfullmäktiges beslut 
2014-09-29, § 52. Beslut om indexreglering framgår av timtaxan. 
 
Samhällsbyggarnämnden beslutade 2023-10-16, § 88, att föreslå 
kommunfullmäktige att anta den reviderade taxan för Jokkmokks 
kommuns offentliga kontroll inom livsmedelslagstiftningens område samt 
att den nya taxan ska gälla från och med 2024-01-01 och ersätter nu 
gällande taxa antagen 2014-09-29, §52. 


 
 Ärendets beredning 


 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 167. 
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 § 98- fortsättning 
 
Samhällsbyggarnämndens beslut 2023-10-16, § 88. 
Förslag till taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningens 
område. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Samhällsbyggarnämnden 
Miljökontoret 
Författningssamlingen 
Akten 
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§ 99 Dnr 2023:531  


Vision 2040- Jokkmokks kommun visionsdokument 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta förslaget till Vision 2040,  
 
att Vision 2040 börja gälla 2025 och ska vara utgångspunkt för styrelsen, 
nämnder och helägda kommunala bolag i arbetet med styrmodellen, samt 
 
att Vision 2040 ska följas upp årligen via bolagsdagen, strategiska 
beredningsdagar, verksamhetsberättelser och årsredovisning: 
 
- I styrelsen, nämnder och kommunala bolag via verksamhetsmål 
- I kommunfullmäktige via verksamhetsmål, effekt av uppdrag och 


övergripande mål 
 ____________ 
  


Ärendet 
 


Budgetberedningen 2023 har uppdragit till kommunchefen att påbörja 
arbetet med en uppdatering av Vision 2030 till Vision 2040 för Jokkmokks 
kommun. Uppdateringen bör ta hänsyn till och utgångspunkt från befintliga 
dokument som berör visionsarbete som vision 2030, kommunens vision i 
översiktsplan, varumärkesplattform och värdegrund för personal. 
 
Arbetet bör göras brett för att en förankring och acceptans ska finnas hos 
såväl medarbetare som medborgare. Vision 2040 med övergripande mål 
ska utgöra en grund för kommunens arbete med översiktsplan samt 
nämndernas och styrelsens verksamhetsmål.  
 
Ett förslag till arbetsgång för arbetet har tagits fram. 
 
Kommunchef Monica Lundkvist föreslår kommunstyrelsen besluta: 
 
Att fastställa arbetsgång för Vision 2040. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-05-29, § 90, att med medborgare 
tydliggöra att det gäller även barn och unga, samt att i övrigt fastställa 
arbetsgång för Vision 2040. 
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§ 99- fortsättning 
 
Arbets- och tillväxtutskottet har under hösten arbetet fram ett förslag för 
Vision 2040. 
 


 
 


Vision 2040 börja gälla 2025 och ska vara utgångspunkt för styrelsen, 
nämnder och helägda kommunala bolag i arbetet med styrmodellen. 
 
Vision 2040 ska följas upp årligen via bolagsdagen, strategiska 
beredningsdagar, verksamhetsberättelser och årsredovisning. 
 
- I styrelsen, nämnder och kommunala bolag via verksamhetsmål 
- I kommunfullmäktige via verksamhetsmål, effekt av uppdrag och 


övergripande mål 
 
 Ärendets beredning 


 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 170. 
Förslag till Vision 2040. 
Kommunstyrelsen beslut 2023-05-29, § 90. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2023-05-15, § 76. 
Tjänsteskrivelse från kommunchef Monica Lundkvist daterad 2023-04-26. 


 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
Socialnämnden 
Barn- och utbildningsnämnden 
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§ 99- fortsättning 
 
Samhällsbyggarnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Kommunchef Monica Lundkvist 
Akten 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 







                                                                                                                            Sida 35 av 43  
      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
                                                                              Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige                                                       2023-12-11 
_________________________________________________________________ 
 


 
 


Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande  


 § 100  Dnr 2023:1154 
 


Förslag till sammanträdesdagar för kommunfullmäktige för 
2024 


 
                           Kommunfullmäktige beslutar  
 


att fastställa sammanträdesdagar för kommunfullmäktige i enlighet med 
upprättat förslag.   


 ___________ 
 
 Ärendet 
 


Förslag till sammanträdesplan för år 2024 har tagits fram enligt nedan. 
Förslaget grundar sig på kommunallagens föreskrifter och 
kommunfullmäktiges arbetsordning och har anpassats till planeringen för 
bokslut, tertialrapportering, budgetarbete och valet till Europaparlamentet. 
 


Arbetsutskottet Kommunstyrelsen Kommunfullmäktige 
29 januari 12 februari 26 februari 
11 mars 25 mars 22 april 
20 maj 
24 juni 


3 juni 
- 


17 juni 
- 


2 september 16 september - 
30 september 21 oktober 4 november 
18 november 2 december 16 december 


 
Kommunstyrelsens och nämndsordförandenas strategiska 
beredningsdagar: 18 mars och 28 oktober. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts träff med resp. nämnds 
ordf.+ vice ordf.: 24 juni och 28 okt 
 
Kommunstyrelsens bolagsredovisningar 22 januari. 


 
Budgetberedningsdagar (Kommunstyrelsens arbets-och tillväxtutskott): 4 
april, 11 april, 25 april, reservdag 3 maj 


 
Kommunsekreterare Marcus Sjaggo föreslår: 


 
Kommunstyrelsen beslutar  
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§ 100- fortsättning 
 
- för egen del 


 
att fastställa sammanträdesdagar för kommunstyrelsen, arbets- och 
tillväxtutskottet och berednings- och budgetdagar i enlighet med upprättat 
förslag.  
 
- föreslå kommunfullmäktige besluta  
 
att fastställa sammanträdesdagar för kommunfullmäktige i enlighet med 
upprättat förslag.  


 
 Ärendets beredning  
 


Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 161. 
Tjänsteskrivelse från kommunsekreterare Marcus Sjaggo daterad 2023-11-
07. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunsekreterare Marcus Sjaggo 
Akten 
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 § 101 Dnr 2023:476 


Redovisning av motioner och medborgarförslag under 
beredning 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att remissinstanserna påskyndar handläggningen av medborgarförslagen 
och motioner, samt 
 
att i övrigt lägga redovisningen till handlingarna. 


 ____________ 
 
Ärendet 


 
Av kommunallagens 5 kap. § 35 framgår att en motion eller ett 
medborgarförslag bör beredas så att fullmäktige kan fatta beslut inom ett 
år efter det att motionen eller medborgarförslaget väcktes. Om 
beredningen inte avslutats inom denna tid ska detta och vad som kommit 
fram i beredningen anmälas till fullmäktige. Fullmäktige kan då avskriva 
motionen eller medborgarförslaget från vidare handläggning.  
 
Av kommunfullmäktiges arbetsordning framgår att kommunstyrelsen vid 
två tillfällen varje år skall redovisa de motioner som inte beretts färdigt. 
Motsvarande bestämmelse har införts för medborgarförslag. Nytt från och 
med 2008 är att kommunfullmäktige har möjligheten att uppdra till en 
nämnd att besvara ett medborgarförslag.  
 
I bilaga finns en förteckning över de motioner och medborgarförslag som 
initierats i kommunfullmäktige men som ännu inte har slutbehandlats, 
samt även en redovisning av de medborgarförslag som besvarats direkt av 
en nämnd. 
 
Kommunfullmäktige och dess presidium har tidigare framfört flera gånger 
synpunkter att remissinstanserna ska påskynda handläggningen. Resultatet 
efter senaste påminnelsen har varit effektivt och flertalet äldre motioner 
och medborgarförslag har numera besvarats och åtgärdats. 
 
Kommunfullmäktige har också beslutat att både medborgarförslag och 
motioner numera ska besvaras inom ett år från att de kom in till 
kommunen. 
 







                                                                                                                            Sida 38 av 43  
      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
                                                                              Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige                                                       2023-12-11 
_________________________________________________________________ 
 


 
 


Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande  


§ 101- fortsättning 


Kommunfullmäktige beslutade 2023-06-12, § 57, att remissinstanserna 
påskyndar handläggningen av medborgarförslagen, samt att i övrigt lägga 
redovisningen till handlingarna. 


Kommunsekreterare Marcus Sjaggo föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 
Att lägga redovisningen till handlingarna. 
 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-27, § 162. 
Redovisning medborgarförslag och motioner under beredning. 
Tjänsteskrivelse från kommunsekreterare Marcus Sjaggo daterad 2023-11-
07. 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-06-12, § 57. 
Kommunstyrelsens beslut 2023-05-29, § 101. 
Redovisning medborgarförslag och motioner under beredning. 
Tjänsteskrivelse från kommunsekreterare Marcus Sjaggo daterad 2023-05-
02. 


 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Kopia till 
 Samtliga remissinstanser 
 Kommunsekreterare Marcus Sjaggo 
 Akten 
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 § 102  


  Avsägelse / valärenden 
   


Kommunfullmäktige beslutar   
 


att godkänna Lars-Ivan Tuoljas (SV) avsägelser, 
 


att bordlägga valet som ny ersättare i Lapplands Överförmyndarnämnd 
efter Lars-Ivan Tuolja (SV), 
 
att välja Bengt-Åke Kuoljok (SV) som ny god man vid 
lantmäteriförrättningar avseende jord- och skogsbruksfrågor efter Lars-
Ivan Tuolja (SV), 
 
att bordlägga valet av ny nämndeman vid Gällivare Tingsrätt efter Lena 
Sandling (MP), 
 
att välja Hans Eklöw (S) som 6:e nämndeman vid Gällivare Tingsrätt 


 
att välja Catharina Thuresdotter (S) som ny ersättare i kultur- och 
fritidsnämnden efter Zandra Asserholt (S), 
 
att ånyo bordlägga valet av ny ersättare i barn- och utbildningsnämnden 
efter Sonja Mörtsell (S), samt 
 
att ånyo bordlägga valet av ny ersättare i barn- och utbildningsnämnden 
efter Sivert Mässing (MP). 


  ________________ 
 
  Ärendet  
 


Lars-Ivan Tuolja (SV) har avsagt sig platserna som ersättare i Lapplands 
Överförmyndarnämnd och god man vid lantmäteriförrättningar avseende 
jord- och skogsbruksfrågor. 
 
Lena Sandling (MP) har avsagt sig platsen som nämndeman vid Gällivare 
Tingsrätt. 
 
Kommunfullmäktige har sedan tidigare bordlagt valet av 6:e nämndeman 
till Gällivare Tingsrätt.  
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§ 102- fortsättning 
 
Kommunfullmäktige har sedan tidigare bordlagt valet ny ersättare i kultur- 
och fritidsnämnden efter Zandra Asserholt (S). 
 
Kommunfullmäktige har sedan tidigare bordlagt valet av ny ersättare i 
barn- och utbildningsnämnden efter Sonja Mörtsell (S). 
 
Kommunfullmäktige har sedan tidigare bordlagt valet av ny ersättare i 
barn- och utbildningsnämnden efter Sivert Mässing (MP). 
 
 
 
 
 
 
 


 
 


 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Gällivare Tingsrätt 
Lantmäteriet 
Lapplands Överförmyndarnämnd 
Kommunsekreterare Marcus Sjaggo 
Nämndssekreterare Thereze Gustafsson 
Nämndssekreterare Linda Nordström 
Förtroendemannamatrikeln 
Akten 
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  § 103 
 
  Anmälningsärenden 


 
Kommunfullmäktige beslutar  


 
att lägga ärendet till handlingarna.  
_____________  
 
Ärendet 


  
1. Från länsstyrelsen 


 
-Förordnande av ny ersättare i kommunfullmäktige i Jokkmokk för 
(MP), Sivert Mässing. 
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  § 104  Dnr 2023:1271 
  


Skrivelse gällande den skyddade skogsarealen i Jokkmokks 
kommun 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att lägga ärendet till handlingarna.  


 ____________ 
 
 Ärendet 
 


Thor-Erling Andreassen (SD) har lyft förslaget på ett uttalande från 
kommunfullmäktige till Sveriges regering gällande den skyddade 
skogsarealen i Jokkmokks kommun: 
 
De reservatsbildningar som har genomförts under åren samt de 
reservatsförslag som Länsstyrelsen och Naturvårdsverket har genom sin så 
kallade SNUS kommer starkt att försvåra för kommunens utveckling i 
framtiden. 
 
Denna SNUS avtal som legat sedan lång tid tillbaka vilket har som syfte att 
överföra stora arealer Statens marker till naturreservat inom Jokkmokks 
kommun. 
 
Ovanstående saker får till följd att stora delar av kommunens skogsareal 
går till spillo eftersom dessa inte kan användas till näringsverksamhet i 
kommunen. 
 
Bara i områden som ligger nedan odlingsgränsen har mer än 11 000 ha 
skyddas och ytterligare 12 000 ha är på väg att skyddas. 
 
På Statens marker över odlingsgränsen en så stor del av skogsbeståndet 
skyddat mot avverkningar av tidigare beslut. 
 
På grund av dessa beslut så kommer ett av kommunens bolag, Jokkmokks 
Värmeverk AB att på sikt att bli tvunget att lägga ner sin verksamhet. 
Bolaget har mycket stor betydelse för Jokkmokks samhälle eftersom 
bolaget står inför en stor del av kommunens uppvärmning av fastigheter i 
Jokkmokks centralort. 
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Ovanstående utkast bör kunna med en del justeringar få stöd av samtliga 
partier i Jokkmokks kommunfullmäktige  


 
Ärendets beredning 
 
Förslag till skrivelse från Thor-Erling Andreassen (SD) inkommen 2023-12-
12. 
 
Överläggningar i kommunfullmäktige 
 
Thor-Erling Andreassen (SD) föreslås att hans skrivelse antas och skickas till 
riksdag och regering. 
 
Karin Vannar (SV) förklarar att hon ej kommer gå med på skrivelsen antas 
då den ej tar hänsyn till rennäringen. 
 
Ordförande föreslår att ärendet därmed läggs till handlingarna. 
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